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Spørgsmål nr. 458 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Er ministeren bekendt med, at Europol har opfordret til, at Dan-

mark søger at påvirke processen omkring etableringen af 5G-

nettet, idet det kan påvirke de fremtidige muligheder for f.eks. 

aflytning, og i bekræftende fald redegøre for, hvordan den dan-

ske regering og danske myndigheder konkret arbejder med det?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Klima-, Energi- og Forsyningsministeriet, der har ansvaret for te-

leområdet, og som har oplyst følgende:

”Det fremgår af § 10 i lov om elektroniske kommunikationsnet 

og -tjenester, at teleudbyderne uden udgift for staten skal sikre, 

at det tekniske udstyr og de tekniske systemer, som udbyderne 

anvender, er indrettet således, at politiet kan få adgang til oplys-

ninger om teletrafik og til at foretage indgreb i meddelelseshem-

meligheden. Politiet skal have adgang til at foretage både histo-

riske og fremadrettede indgreb i meddelelseshemmeligheden, 

herunder aflytning. Kravet er uafhængigt af den anvendte tek-

nologi og vil således også gælde for teleudbyderne ved etable-

ringen og anvendelsen af 5G-net.”

Justitsministeriet har endvidere til brug for besvarelsen indhentet en udta-

lelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet følger udviklingen på området, herunder den fore-

stående etablering af 5G-netværk i Danmark, bl.a. gennem lø-

bende kontakt med både interne og eksterne samarbejdspartnere 

på området. Rigspolitiet har i den forbindelse bl.a. fokus på at 

deltage i nationale og internationale møde- og samarbejdsfora, 

hvor det er relevant at deltage for retshåndhævende myndighe-

der. Det gælder ikke mindst Europol-samarbejdet, hvor de ud-

fordringer og problemstillinger, som Europol har identificeret i 

forbindelse med etablering af 5G-netværk, blev taget op primo 

2019.

Rigspolitiet vil drøfte spørgsmål knyttet til teleudbydernes ef-

terlevelse af telelovens § 10 i forbindelse med etableringen af 

5G-netværket med telebranchen.”

Jeg kan i forlængelse heraf oplyse, at jeg i forbindelse med rådsmødet (ret-

lige og indre anliggender) den 7. oktober 2019 havde lejlighed til at drøfte 

de kommende 5G-netværks betydning for de retshåndhævende myndighe-
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ders arbejde med justits- og indenrigsministre fra de andre EU-lande, som 

også er optaget af problemstillingen.

For så vidt angår de danske myndigheder oprettes der – som opfølgning på 

den såkaldte teledatasag – et nyt samarbejdsforum mellem Rigspolitiet og 

telebranchen, hvor dette emne også vil blive drøftet.
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